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Vragen Najaarsmoment 2019 – ChristenUnie

1. CU – Energietransitie (besluitvorming HS / MS noord)

Gesteld door fractie ChristenUnie
Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020

Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Wat is bekend over de planning besluitvormingsproces van het aangekondigde HS/MS Noord?

Antwoord Sinds 2018 is Enexis in samenwerking met TenneT en in afstemming met de betrokken 
gemeenten begonnen aan een locatieverkenning. Uiterste doorlooptijd tot realisatie is 10 jaar 
waarbij rekening wordt gehouden met tijdrovende procedures rond bijvoorbeeld het aankopen van 
grond. Er wordt uiteraard naar gestreefd dat dit wordt versneld. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Menno ten Heggeler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

M.ten.Heggeler@zwolle.nl / +316 1082 4296

 

2. CU – Energietransitie (Berkum Energieneutraal)

Gesteld door fractie ChristenUnie
Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020

Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Hoe verhouden de in de begroting beschikbare gestelde middelen voor de ondersteuning van 
Berkum Energieneutraal zich tot de planning en begroting van proceskosten in het door Berkum 
Energieneutraal 2025 opgeleverde wijktransitieplan?

Antwoord De activiteiten van de gemeente in het project Berkum Energieneutraal 2025 betreffen de inzet van 
ambtenaren op diverse onderdelen binnen het project. Dit wordt bekostigd uit het reguliere 
programmabudget in 2020. De gemeente heeft gekozen om binnen Berkum Energieneutraal 2025 
aan zet te zijn als het gaat om het proces richting de keuze van een warmtesysteem en het 
opstellen van het warmteplan. De kosten die hiermee samenhangen worden betaald vanuit het 
budget Warmteketen. De begroting 2020 correspondeert met de door de gemeente toegezegde 
proceskosten. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Menno ten Heggeler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

M.ten.Heggeler@zwolle.nl / +316 1082 4296

mailto:M.ten.Heggeler@zwolle.nl
mailto:M.ten.Heggeler@zwolle.nl


2

3. CU – Energietransitie (rolneming warmteketen)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Hoe ziet de planning voor de rolneming warmteketen eruit?

Antwoord De rolneming warmteketen gaat over de vraag hoe de Zwolse warmteketen wordt georganiseerd. 
Gemeenten wordt onder andere in het Klimaatakkoord gevraagd regie te voeren op de 
warmtetransitie. Naast gemeenten zijn er nog veel andere stakeholders bij de warmtetransitie. 
Onlangs is een adviseur geselecteerd die de gemeente begeleid bij de verkenning naar de 
mogelijkheid van samenwerking van stakeholders en andere partijen bij de ontwikkeling, realisatie 
en exploitatie van de Zwolse warmteketen. Deze verkenning zal resulteren in een advies aan het 
college over het te hanteren organisatiemodel voor de Zwolse warmteketen en de rol van de 
gemeente in dit organisatiemodel. De verkenning, waarbij stakeholders en andere partijen actief 
worden betrokken, wordt de komende maanden uitgevoerd en zal naar verwachting in maart 2020 
met het opstellen van een advies aan het college worden afgerond. Vervolgens kan besluitvorming 
over de organisatie van de Zwolse warmteketen worden voorbereid en kan besluitvorming 
plaatsvinden. Dit zal naar verwachting in het tweede kwartaal van 2020 plaatsvinden.

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld

Beantwoord door Menno ten Heggeler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

M.ten.Heggeler@zwolle.nl / +316 1082 4296

4. CU – Energietransitie (budget lokale initiatieven)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Hoeveel financiële ruimte is in 2020 voorzien voor ondersteuning van lokale initiatieven die nu nog 
niet bekend zijn? En op basis waarvan is de hoogte van dat bedrag bepaald? 

Antwoord In het structurele programmabudget zit een post van € 70.000 voor kosten derden. Voor 2020 is dit 
verdeeld over €40.000 V&B-loket en €30.000 ondersteuning lokale initiatieven. Naast het 
structurele budget is een incidenteel budget beschikbaar voor 2020 waarvoor de kostenverdeling 
de komende maanden nog gemaakt gaat worden.

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Menno ten Heggeler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

M.ten.Heggeler@zwolle.nl / +316 1082 4296

mailto:M.ten.Heggeler@zwolle.nl
mailto:M.ten.Heggeler@zwolle.nl
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5. CU – Energietransitie (laadpalen)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Hoeveel laadpalen zijn binnen de aan Allego gegunde concessie aangevraagd en in 
voorbereiding? Hoe lang moet een aanvragen gemiddeld wachten voordat de laadpaal is 
gerealiseerd? 

Antwoord Momenteel zijn er binnen de gegunde concessie 61 laadpalen aangevraagd, waarvan er 5 zijn 
gerealiseerd, 33 laadpalen zijn bij de gemeente Zwolle in behandeling en 23 die bij Allego zijn 
ingediend wachten op (re)actie. Een aanvrager moet op dit moment gemiddeld 4 tot 5 maanden 
wachten tot de laadpaal is gerealiseerd. De betrokken partijen (provincie Overijssel, Allego en de 
gemeente Zwolle) zijn alle drie van mening dat deze doorlooptijd geen recht doet aan de ambitie 
voor het stimuleren van elektrisch rijden en het versnellen van een dekkend laadnetwerk conform 
de Nationale Agenda Laadinfra (NAL). Vanuit de gemeente Zwolle is een procesverbetering 
opgesteld ter bespreking met de betrokken partijen op initiatief van de provincie met als doel de 
doorlooptijden te verkorten. Daarnaast wordt gewerkt aan een communicatietraject om meer 
draagvlak te creëren in de wijken/ buurten. De praktijk leert dat er, ondanks een uitvoerig 
(communicatie) traject toch nog regelmatig weerstand is tegen de komst van een laadpaal in een 
straat.  

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld / William Dogger
Beantwoord door Hans Schoolderman en Jeroen van Doorne
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

J.van.doorne@zwolle.nl / 038 498 3248

6. CU – Energietransitie (energiecontrole Omgevingsdienst)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Energietransitie
Op basis van de voorgestelde besteding voor Energiecontroles OD (voorstel 33), hoeveel 
bedrijven zijn eind 2021 gecontroleerd? Hoeveel zijn er eind 2019 gecontroleerd? En hoe wordt de 
inzet van deze middelen afgestemd op middelen van Rijk voor de handhaving informatieplicht 
energiebesparing? 

Antwoord Het aantal energiecontroles in 2019 is begroot op 132 door de Omgevingsdienst (OD) voor haar 
gehele werkgebied. Daarnaast worden er door de OD nog andere werkzaamheden verricht in het 
kader van energie zoals participeren in energie-chek-up, beoordeling auditverslagen EED(*1) en 
actualisatie vergunningen. In 2018 waren het aantal energiecontroles door de OD 155 (voor 
Deventer, Hardenberg, Kampen, Ommen, Steenwijkerland, Zwartewaterland en Zwolle). 
Deze controles vinden in 2018 en 2019 plaats door gebruik te maken van Provinciale gelden. Deze 
gelden zijn na 2019 op en de Provincie wil niet meer als enige financier optreden. 
Daarom het verzoek vanuit de OD om voor 2020 en 2021 geld beschikbaar te stellen vanuit de 
andere deelnemers. De OD zal per jaar 10% van het totale bestand binnen Zwolle controleren, dit 
zijn ruim 90 bedrijven per jaar dus eind 2021 gaat het om bijna 200 bedrijven. Verwachting is dat 
de Provincie ook gelden beschikbaar zal stellen als Zwolle hiertoe ook besluit waardoor het aantal 
bedrijven per jaar verder zal toenemen, hoeveel dat zal zijn is nu nog niet aan te geven. 
De beschikbare gelden vanuit het Rijk zijn hierbij meegenomen.  

*1 EED = Europese Energie-Efficiency Richtlijn.

Portefeuillehouder William Dogger  / Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Mark Pierik
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

m.pierik@zwolle.nl 038 498 2163

mailto:J.van.doorne@zwolle.nl
mailto:m.pierik@zwolle.nl
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7. CU – doel 6.1.1 / participatieproces

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Groei van de stad
Kan op basis van de beschrijving van Doel 6.1.1 gesteld worden dat het participatieproces waar 
het gaat om de gebiedsgerichte uitwerking in 2019 afgerond wordt? Wat wordt voor 2020 verstaan 
onder 'aanvullende participatie'?

Antwoord Het gebiedsgerichte participatieproces is in 2019 nog niet afgerond. Het participatieproces in 2020 
gebruiken we onder andere om de opbrengst uit 2019, vertaald in conceptkeuzes, te kunnen 
duiden met inwoners, ondernemers en belangenorganisaties uit Zwolle.  
In 2020 volgt ook het formele planvormingsproces met de ter inzage legging van de ontwerp 
Omgevingsvisie. Die consultatie maakt ook onderdeel uit van het totale participatieproces

Portefeuillehouder Ed Anker
Beantwoord door Arjen Vedder
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

A.Vedder@zwolle.nl / 038 498 2903

8. CU – doel 6.1.3 / bestemmingsplannen

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Groei van de stad
Onder Doel 6.1.3 wordt een aantal bestemmingsplannen opgesomd dat in 2019 dan wel met 
overloop naar 2020 wordt verwerkt. Deze lijst is vrijwel identiek aan de lijst bestemmingsplannen 
uit de begroting 2019. Wat is daar de verklaring van? En op basis waarvan is deze nieuwe 
planning tot stand gekomen? 

Antwoord Ontwikkelingsgerichte plannen krijgen voorrang boven de in de lijst opgenomen plannen. Op 
ontwikkelingsgerichte plannen ligt vaak de meeste druk, waardoor andere - minder urgente 
plannen - naar achteren schuiven. Met het vervallen van de actualiseringsverplichting is bovendien 
opnieuw bekeken welke plannen nog echt geactualiseerd moeten worden voordat de 
Omgevingswet in werking treedt. Zeker omdat aan de plannen al wordt gewerkt, is er nu wel een 
hoge prioriteit om die benoemde plannen daadwerkelijk tijdig af te ronden om dubbele kosten te 
voorkomen en het helpt bij het opstellen omgevingsplan om plannen digitaal beschikbaar te 
hebben. 

Bij een aantal plannen is vertraging het gevolg van beleidsvorming die meer tijd vergt, dan 
aanvankelijk voorzien. Daarvoor zijn verschillende oorzaken te benoemen, waaronder een lage(re) 
prioriteit gelet op de beschikbare capaciteit (evenementen binnenstad), of ook complexe materie 
waardoor veel mensen betrokken moeten worden om het beleid volledig rond te krijgen en dat 
kost, met alle volle agenda’s, veel tijd (klein wonen). 

Portefeuillehouder Ed Anker
Beantwoord door Patries van den Broek
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

P.van.den.Broek-Bredewold@zwolle.nl / 038 498 2362

mailto:A.Vedder@zwolle.nl
mailto:P.van.den.Broek-Bredewold@zwolle.nl
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9. CU – PAS

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Groei van de stad
Is het risico van vertragingen door de PAS problematiek nu beter in te schatten? Verminderde 
bouwvolume, vertragingen in de infrastructuur en tekorten in de verschillende budgetten 
(vergunningen of het missen van uitbreidingsinvesteringen). Indien er nu nog geen zicht op is, 
wanneer dan wel?

Antwoord Allereerst; Begin november ontvangt de raad een informatienota met daarin de actuele 
ontwikkelingen rondom de stikstofproblematiek en wat dit betekent voor de projecten en plannen 
binnen de gemeente Zwolle.

Antwoorden op de gestelde vragen:
 De consequenties van de stikstofproblematiek binnen de Gemeente Zwolle op de korte termijn 

zijn in beeld. De korte termijn beperkt zich tot de vergunningverlening. In de 
vergunningverlening wordt maatwerk geleverd om binnen de beperkte afwegingsruimte van de 
gemeente naar oplossingen te zoeken. In de vergunningverlening zien we tot nu toe dat er 
nog geen omgevingsvergunning níet verleend is door te hoge stikstofdepositie. Wel zijn er een 
aantal vergunningensaanvragen waarbij de stikstofdepositie op dit moment nog te hoog is, en 
waarbij de zoektocht naar effectieve mitigerende maatregelen nog loopt (en de uitkomst 
onzeker is). Het is zaak om de vergunningsverlening op gang te houden.

 De consequenties van de stikstofproblematiek op de langere termijn (alle projecten/initiatieven 
vóór vergunningsfase) is onzeker. De beleidskaders van de provincie en het Rijk zijn hierin 
bepalend. De provincie heeft een poging gedaan om vanaf 11 oktober een nieuw beleidskader 
af te geven, maar heeft dat weer gedeeltelijk moeten intrekken vanwege de boerenprotesten. 
Nu verwachten we rondom 1 december nieuws daarover. De contouren daarvan worden door 
de recente uitspraken van minister Schouten (30 oktober) wel langzaam zichtbaar.

Portefeuillehouder Ed Anker
Beantwoord door Joan van Benthem
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

J.van.Benthem@zwolle.nl / +316 5000 9287

10. CU – Zero Emissie Zone 2025

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Mobiliteit
Wat moet worden verstaan onder de Zero Emissie Zone 2025, als onderdeel van een Regionaal 
Mobiliteitsplan? 

Antwoord Aan de Mobiliteitstafel in het kader van het Klimaatakkoord zijn afspraken gemaakt hoe mobiliteit 
bij kan dragen aan het behalen van de geformuleerde ambities. Voor het realiseren van deze 
ambities is gesteld dat iedere regio een specifieke integrale aanpak nodig heeft, verwoord in een 
zogenoemd Regionaal Mobiliteitsplan. De provincie Overijssel heeft, als regionale partner voor het 
vertalen van de landelijke ambities naar lokale initiatieven, een coördinerende rol. In de 
Bereikbaarheidsambitie Regio Zwolle, die op dit moment wordt opgesteld wordt nader uitwerking 
gegeven aan de aanpak op regionale schaal. Een van de (landelijk) geformuleerde 
oplossingsrichtingen om het verduurzamen van de logistiek te bewerkstelligen is het instellen van 
Zero Emissie Zones in 2025. Hoewel dit een maatregel op lokaal niveau is, draagt deze wel op 
regionaal niveau bij aan het bereiken van de landelijke ambities.

Portefeuillehouder William Dogger
Beantwoord door Jeroen van Doorne
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

J.van.doorne@zwolle.nl / 038 498 3248

mailto:J.van.Benthem@zwolle.nl
mailto:J.van.doorne@zwolle.nl
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11. CU – aanpak schoolverlaters

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Helaas zet de stijging vanaf 2015-2016 van het aantal vroegtijdig schoolverlaters zich door. Wat is 
daarvan de verklaring? Met welke aanpak wordt geprobeerd dit aantal te verkleinen? 

Antwoord De stijging vanaf 2015-2016 van het aantal vroegtijdig schoolverlaters zet zich door. Echter, het 
blijkt dat vergeleken met andere Europese landen, Nederland het laagste percentage jongeren 
tussen 16-25 jaar heeft dat niet studeert of werkt. De jeugdwerkloosheid is internationaal gezien 
laag en de aanpak rond voortijdig schoolverlaten is succesvol door een integrale aanpak en betere 
samenwerking tussen gemeente en overige betrokken instellingen.
Jongeren die wel voortijdig uitvallen op school hebben regelmatig te maken met multiproblematiek, 
een migratie-achtergrond en een ouder die afhankelijk is van bijstand en zij hebben minder vaak 
een startkwalificatie, vaker cognitieve problemen, psychische problemen, vaker schulden en zijn 
vaker verdacht geweest van een delict. Ook sociale factoren kunnen een rol spelen, die veelal 
samenhangen met de sociale omgeving van de jongere (zoals verslaving, armoede, misbruik, 
ontbreken van positieve rolmodellen en een netwerk), alsmede de vaardigheden en 
persoonlijkheidskenmerken waarover zij beschikken.

Met welke aanpak wordt geprobeerd dit aantal te verkleinen?
Vanuit het RMC regio IJssel Vecht werken wij als 11 gemeenten, onder begeleiding van een 
regionale RMC coördinator, al jaren samen om het aantal voortijdig schoolverlaters (VSV) terug te 
dringen. In het meerjaren beleidsplan VSV regio IJssel-Vecht 2017-2020 hebben we verschillende 
speerpunten opgenomen waar in het afgelopen jaar uitvoering aan is gegeven. In 2020 komen we 
regionaal tot een nieuw VSV-beleidsplan dat anticipeert op de stijging van VSV en de lokale 
ontwikkelingen. Het plan zal drie sporen kennen:
1.    integrale ondersteuning van jongeren met een afstand tot de arbeidsmarkt
2.    Jongeren in beeld hebben en houden
3.    Jongeren duurzaam naar werk begeleiden.  

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Helen van der Haar
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

H.van.der.Haar@zwolle.nl / 038 498 3168

12. CU – contractering Sociaal Domein

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Contractering in het Sociaal domein. In de begrotingstekst (pag 51) staat:
In 2019 heeft de implementatie plaatsgevonden van de nieuwe contracten zoals 
thuisondersteuning(Wmo), hulpmiddelen, medische advisering, tilliften, trapliften, vervoer, 
dagbesteding, en jeugd. De nieuwe contracteringen leiden tot extra gesprekken met inwoners en 
(opnieuw) schuren met aanbieders. Deze inspanningen nemen tijd in beslag, maar zijn 
noodzakelijk om de gewenste inhoudelijke beweging tot stand te brengen. In 2020 blijft daar 
aandacht voor. 
Wat wordt bedoeld met het ‘schuren met partners’? 

Antwoord Bij nieuwe contracteringen worden nieuwe afspraken gemaakt met zorgaanbieders; en bij enkele 
contracteringen ook met andere zorgaanbieders dan voorheen. Gesprekken moeten dan weer op 
gang komen; en in de samenwerking en uitvoering moet je elkaar weer (opnieuw) vinden en dat 
vergt extra tijd. 

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Suzanne Bruns
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

S.Bruns@Zwolle.nl / 038 498 4057

mailto:H.van.der.Haar@zwolle.nl
mailto:s.bruns@zwolle.nl
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13. CU – Percentage jeugddetentie

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Wat verklaart het hoge % jeugddetentie in Zwolle (tov cijfers van heel Nederland)

Antwoord Antwoord volgt nog in de nazending. 

Portefeuillehouder Peter Snijders
Beantwoord door
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

14. CU – Krediet ‘in verbinding (EPA)’ 

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Wat zijn de opbrengsten van het project ‘in verbinding’ (EPA)? En hoe worden die geborgd in de 
Zwolse aanpak richting de toekomst?

Antwoord Het project 'In verbinding' (voor mensen met EPA) heeft vier programmalijnen opgeleverd;
- herstelgericht werken
- systeemwereld
- leefwereld
- participatie
Doel van deze programmalijnen is het verbeteren van de kwaliteit van leven van mensen met 
EPA. Hierdoor is inmiddels een brede alliantie van professionals en ervaringsdeskundigen tot 
stand gekomen voor een herstelgerichte aanpak van mensen met EPA. Hierbij gaat het om 
klinisch herstel (behandeling), maatschappelijk herstel (o.a. dagbesteding), persoonlijk herstel 
(accepteren en omgaan met beperking).
Voor het vervolg van het project is subsidie aangevraagd en gehonoreerd bij ZonMW voor de 
periode april 2019 tot juni 2020. Over de wijze waarop de opbrengsten van de taskforce EPA 
worden geborgd, zal  in het voorjaar van 2020 een voorstel aan de raad worden voorgelegd.

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Thijs-Jan van der Veen
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

tj.van.der.veen@zwolle.nl / 038 498 2496

mailto:tj.van.der.veen@zwolle.nl
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15. CU – Laagopgeleiden

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Er is meer werk nodig voor laagopgeleiden. Welke inspanningen worden er gedaan (ook regionaal) 
om meer passende werkplekken te creëren? 

Antwoord De Human Capital Agenda moet er o.a. toe leiden dat doordat wordt geïnvesteerd in personeel 
naar hogere opleidingsniveaus, ruimte voor werk wordt gecreëerd voor praktisch geschoold 
personeel. Tevens wordt vanuit het Werkbedrijf Regio Zwolle een regionale aanpak 'Perspectief 
op werk' uitgerold. Er wordt een regionaal team gevormd dat (in samenwerking met de staande 
netwerken, zoals Werkgeversservicepunt en onderwijspartners) extra inzet op 1) het transparant 
maken van werkfitte kandidaten (integrale CV's op ontwikkelpotentieel/vaardigheden/etc.) en 2) 
vraag in beeld door organiseren sectortafels e.d. 3) matchingsteam en 4) sectorarrangementen 
vormgeven met werkgevers én onderwijspartners op praktijkleren e.d.
Tevens is hierover in de informatienota over Tiem, die is geagendeerd bij de Najaarsstukken, de 
nodige informatie opgenomen. 

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Niels van Oostveen

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

N.van.Oostveen@zwolle.nl / +316 2920 9304

16. CU – Analyse stijgende schulden

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
De hoogte van schulden stijgt behoorlijk. Wat is daarvan de verklaring? En is het aantal mensen 
met problematische schulden gestegen, gelijk gebleven of gedaald?

Antwoord De stijging van de schulden kan meerdere oorzaken hebben. De gemiddelde cijfers gaan omhoog 
doordat er meer ondernemers worden geholpen. Bij ondernemers ligt de schuldenlast vaak veel 
hoger dan bij particulieren. Andere oorzaak kan zijn dat schulden worden doorverkocht aan een 
incassobureau, waardoor er extra kosten ontstaan. 

Als we kijken naar mensen met problematische schulden binnen het aantal aanvragen voor 
gemeentelijke schuldhulpverlening, zien we een lichte daling.  In zijn algemeenheid is de 
verwachting dat er nog steeds een grote groep mensen met problematische schulden is.  

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Astrid Dekker / Ron van Amen
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

a.m.dekker@zwolle.nl / 038 498 3268

mailto:N.van.Oostveen@zwolle.nl
mailto:a.m.dekker@zwolle.nl
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17. CU – Analyse nieuwe banen en vestigingen

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
De ontwikkeling van nieuwe banen (en vestigingen) laat een negatief resultaat zien. Terwijl 2017 
een positieve uitschieter was. Wat is daarvan de verklaring? En wat zijn acties die daarop worden 
ingezet? 

Antwoord Het klopt dat de ontwikkeling van nieuwe banen in 2018 een negatief resultaat laat zien. Dit is het 
gevolg van de overname van de schoonmaakportefeuille van het bedrijf ISS Facility Services door 
het bedrijf CSU. Daarmee is het bedrijf ISS Cleaning Services als werkgever uit Zwolle verdwenen. 
De banen die onder ISS Cleaning services vielen worden nu toegekend aan CSU, die als bedrijf 
niet in Zwolle gevestigd zijn. De ontwikkeling van nieuwe vestigingen in 2018 daarentegen laat 
geen negatief resultaat zien. Om precies te zijn, zijn er in 2018 492 nieuwe vestigingen bijgekomen 
in Zwolle. De overname van de schoonmaakportefeuille is een bedrijfsmatige beslissing, waar wij 
als gemeente geen invloed op hebben. Ook richting de grotere werkgevers in de stad wordt 
accountmanagement gevoerd vanuit de gemeente.

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Annelies Boot
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

A.Boot-Maris@zwolle.nl / 038 498 2896

18. CU – Vitaal en waardig ouder worden

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Wanneer kunnen wij de seniorenagenda Vitaal en Waardig ouder worden verwachten?

Antwoord Wij zullen nog dit jaar de seniorennota Vitaal en Waardig ouder ter besluitvorming aan de Raad 
aanbieden.

Portefeuillehouder William Dogger
Beantwoord door Marc Stevens
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

rm.stevens@zwolle.nl / 06 1007 6082

19. CU – Aanbesteding Wmo-hulpmiddelen

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Hoe staat het met de voorbereidingen voor de nieuwe aanbesteding WMO-hulpmiddelen?

Antwoord In 2018 is er een aanbesteding geweest voor de hulpmiddelen, het contract is 1 januari 2019 
ingegaan en kan twee keer twee jaar verlengd worden. Dus 1 januari 2025 loopt het contract 
uiterlijk af. Er zijn nog geen voorbereidingen voor een nieuwe aanbesteding.

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Ellen van Assem
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

E.van.Assem@zwolle.nl / 038 498 2672

mailto:A.Boot-Maris@zwolle.nl
mailto:rm.stevens@zwolle.nl
mailto:E.van.Assem@zwolle.nl
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20. CU – Dagbesteding

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Dagbesteding: wat kost de WMO-dagbesteding in Zwolle? Welk budget was er in de afgelopen 3 jaren 
begroot voor WMO-dagbesteding en hoeveel is er daadwerkelijk gebruikt in de afgelopen jaren? 

Antwoord

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Ellen van Assem
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

E.van.Assem@zwolle.nl / 038 498 2672

21. CU – Wmo

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
WMO: citaat: ‘Daarnaast hebben wij maatregelen opgenomen in een beleidsregel die in 2020 een 
besparing van € 200.000 moet opleveren. Het gaat hierbij om het meer algemeen gebruikelijk 
verklaren en het vaker toepassen van het primaat van verhuizen’. Wat wordt precies bedoeld? 
Welke aanpak wordt hierin gevolgd? Zijn er voorbeelden te noemen waarin in het recente verleden 
deze maatregel naar tevredenheid is toegepast?

Antwoord In 2019 heeft het college beleidsregels vastgesteld waarin wat wijzigingen zijn opgenomen. Een 
aantal eenvoudige hulpmiddelen die vrij verkrijgbaar zijn vallen nu niet meer onder de Wmo, maar 
zijn algemeen gebruikelijk verklaard. Dat betekent dat mensen deze zelf kunnen aanschaffen. Het 
primaat van verhuizen houdt in dat als de kosten van de woningaanpassing boven € 11.258 zijn, 
eerst gekeken wordt of een verhuizing mogelijk is. De termijn om te verhuizen is verlengd tot 
maximaal twee jaar, waarbij de persoonlijke situatie in acht genomen moet worden. Ook is bij 
koopwoningen bepaald dat de vergoeding voor een woningaanpassing maximaal € 11.258 is 
wanneer men er voor kiest om niet te verhuizen. 

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Ellen van Assem
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

E.van.Assem@zwolle.nl / 038 498 2672

mailto:E.van.Assem@zwolle.nl
mailto:E.van.Assem@zwolle.nl
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22. CU -  TIEM

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
TIEM: In 2019 bedraagt het totaal aan leegstandskosten € 90.000 (zie Berap 2019-2). Wel zien we 
positieve ontwikkelingen die er toe kunnen leiden dat in 2020 de ruimte bezet zal zijn. Maar 
vooralsnog houden we rekening ook voor 2020 rekening met een leegstandstekort van € 82.000. 
Wat zijn de ingezette acties en waarom bestaat er zo’n grote onzekerheid?

Antwoord Er wordt met partijen uit de stad en regio gesproken om meer samen te gaan werken in het pand 
aan de Lingenstraat. De financiële consequenties zijn nog niet bekend, vandaar dat vooralsnog 
wordt uitgegaan van dit leegstandstekort. Daarnaast wordt afgestemd met een vastgoedpartij en 
de afdeling vastgoed van de gemeente, zodat een zo groot mogelijk deel van het pand wordt 
verhuurd. Tot slot, gaan de plannen die worden ontwikkeld om statushouders werkervaring te laten 
opdoen in de productie-omgeving van Tiem leiden tot betere benutting van het vastgoed. 

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Trudy Busweiler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

T.Busweiler@zwolle.nl / 038 498 3268

23. CU – Arbeidsparticipatie

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Arbeidsparticipatie: Citaat: ‘We zorgen dat inwoners met een bijstandsuitkering en geen of 
beperkte aansluiting op de arbeidsmarkt naar vermogen participeren in de samenleving, zodanig 
dat: Participatiegroei wordt gerealiseerd bij tenminste 200 bijstandsgerechtigden zonder 
aansluiting tot de arbeidsmarkt. Partijen in het voorveld (gesubsidieerde instellingen en particuliere 
initiatieven) weten elkaar beter te vinden dan voor 2018 (start Dock24); uitwisselen en verwijzen 
van mensen, kennis delen.
Vraag: De kosten hiervan worden begroot op € 346.247. Kan dit nader worden gespecificeerd? 

Antwoord Hiervan is €110.000 gealloceerd voor de uitvoering opdracht Dock24. Het overgrote deel is voor 
maatschappelijke participatie in algemeenheid, waaronder begeleiding door SWT´s.

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Trudy Busweiler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

T.Busweiler@zwolle.nl / 038 498 3268

mailto:T.Busweiler@zwolle.nl
mailto:T.Busweiler@zwolle.nl
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24. CU – Zwemvangnet

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Zwemvangnet: Ondanks de toename van het aantal mensen dat een beroep doet op het 
zwemvangnet, neemt de aanvullende subsidie hiervoor in 2020 af. Wat is daarvan de verklaring? 
Waaruit bestaat de toename in subsidiëring zwembaden van € 2.449.427,- in 2019 naar 
€ 1.921.259.- in 2020?

Antwoord De structurele subsidie voor het zwemvangnet wordt niet verlaagd. Sterker nog bij de PPN 2018-
2021 is er structureel € 40.000 toegevoegd aan het structurele budget om de toename door 
verlaging van de leeftijdsgrens van het zwemvangnet op te vangen. Daarnaast is bij diezelfde 
PPN incidenteel budget beschikbaar gesteld voor 2018 en 2019 voor o.a. de Pilot zwemvangnet 
12+ voor jongeren van 13 t/m 17 jaar. De incidentele middelen zijn voor 2020 niet meer 
beschikbaar.

Het budget voor de zwembaden neemt toe tot € 2.921.259,- door de wijziging in de fiscale regels 
met betrekking tot de BTW-aftrek voor sportaccommodaties. Aangezien Optisport vooralsnog niet 
voldoende duidelijk kan maken, dat zij winstbeogend is, valt de exploitatie van het zwembad 
vooralsnog onder de BTW vrijstelling. Dit betekent dat de BTW kostenverhogend werkt (en als 
zodanig deel uitmaakt van het begrote bedrag) , maar er staat een uitkering vanuit de SPUK 
tegenover.

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Bertus Jeensma
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

B.jeensma@zwolle.nl / 038 498 2298

25. CU – Regionale arbeidsmarkt

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sociaal domein
Regionale arbeidsmarkt: Er is sprake van een integrale aanpak, waarbij sociale en economische 
dwarsverbanden worden gelegd. Investeren in ondernemers, werkgevers, studenten, werkenden 
én mensen die nu nog aan de kant staan. Verbinden van de beleidsdomeinen: economie – 
arbeidsmarkt – onderwijs. Graag een toelichting op de inzet op samenwerking met het onderwijs in 
kwantitatieve en kwalitatieve zin voor 2020?

Antwoord Samenwerking met het onderwijs wordt op verschillende manieren bevorderd, bijvoorbeeld:
- Inzet op samenwerking met de Zwolse8, zoals bijvoorbeeld door input te geven voor de 
kwaliteitsagenda MBO, faciliteren van studentenuisvesting,samenwerking in TOP Innovatie 
Centra,etc. 
- Via de Human Capital Agenda: de regionale onderwijspartners zijn onderdeel van de bestuurlijke 
samenwerking en de onderwijspartners werken samen aan gezamenlijk opleidingsaanbod voor 
(aankomend) werknemers in de regio (al dan niet gesteund door het Ontwikkelfonds).
- Via het Werkbedrijf Regio Zwolle: door het gezamenlijk ontwikkelen van onderwijsarrangementen 
gericht op praktijkleren en bevorderen van samenwerking in het Pro-VSO-onderwijs voor 
toeleiding naar de arbeidsmarkt.

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Niels van Oostveen
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

mailto:a.janssen@zwolle.nl
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26. CU – Kunstgrasvelden

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Sport
T.a.v. vervangen van 3 kunstgrasvelden wordt 3* € 50.000.- = € 150.000.- begroot; citaat:
‘Daarnaast is het bij vervanging van de toplaag van de kunstgrasvelden mogelijk om circulariteit 
van materialen toe te passen. Daarbij moet gedacht worden aan hergebruik van instrooizand en 
infill alsook het gebruik van gerecyclede planken en andere materialen. Dit sluit aan bij de ambities 
om daar waar mogelijk circulariteit van materialen toe te passen. Hiervoor zal voor één veld extra 
budget ad € 60.000 exclusief btw beschikbaar worden gesteld voor het uitvoeren van circulariteit’. 
Vraag: Wat is er de reden van dat er bij 1 veld circulariteit wordt toegepast bij vervanging van de 
toplaag en niet bij 3 velden? 

Antwoord De gemeente Zwolle heeft met betrekking tot de vervanging van de toplaag van de 
kunstgrasvelden geen ervaring met het uitvoeren van circulariteit. Met de keuze voor het 
toepassen van circulariteit wordt beoogd de resultaten hiervan in beeld te krijgen op basis waarvan 
een definitief besluit genomen kan worden voor de vervangingen op de lange termijn. Dit besluit 
zal dan ook worden voorzien van een financiële paragraaf. 

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Bertus Jeensma
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

b.jeensma@zwolle.nl / 038  498 2298 

27. CU – Circulaire economie

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Circulaire economie
Citaat:

 100% circulair in 2050.
 In 2030 een (tussen)doelstelling van 50% minder gebruik van primaire grondstoffen 

(mineraal, fossiel en metalen).
 In 2021 wordt 10% circulair ingekocht.
 2023 wordt 100% van de bouw circulair aanbesteed.

Vraag: Hoe wordt het resterend krediet van € 100.000.- in 2020 voor al deze doelen ingezet?

Antwoord Recent is een informatienota Circulaire Economie toegestuurd aan de raad. Hierin staat 
aangegeven dat we in Q2 2020 komen met een verdere uitwerking van deze ambitie met 
doelstellingen in een beslisnota. Het merendeel van de gelden zal nodig zijn voor het verzorgen 
van pilotproject, waar mogelijk met co-financiering van het Rijk en provincie, en de inhuur van 
expertise daar waar we die niet in huis hebben. Dit is nodig omdat ontwikkelingen en innovaties 
zich momenteel snel opvolgen. 

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Hubald van Ark
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

H.van.Ark@zwolle.nl / 038 498 2726

mailto:b.jeensma@zwolle.nl
mailto:H.van.Ark@zwolle.nl
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28. CU – Evenementenbeleid

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Evenementenbeleid
Citaat: ‘Stimuleren evenementen: De doelstellingen van het evenementenbeleid zijn een goed 
basisaanbod aan evenementen en festivals in de stad, focus op jongeren en jeugd, de potentie 
onderzoeken van de culturele festivals Stadsfestival en Zwolle Unlimited tot een evenement met 
bovenregionale aantrekkingskracht, meerjarige zekerheid bieden aan grote evenementen en 
grotere zichtbaarheid van de Zwolse evenementen. Conform de Perspectiefnota 2020 - 2023 
zullen we het budget als volgt inzetten:

 € 100.000 wordt toegevoegd aan het al bestaande structurele budget. Dat maakt in totaal 
bijna € 400.000. Met dit bedrag continueren we de ondersteuning van het bestaande 
basisaanbod aan evenementen en festivals

 Daarnaast wordt van het meerjarige incidentele budget € 25.000 bestemd in de vorm van 
subsidie voor innovatie op het gebied van het aanbod voor jongeren, met als criterium 
“voor en door jongeren”. De overige € 30.000 zetten we in voor doorontwikkeling en 
innovatie in de vorm van advisering door een kwartiermaker en een zeer beperkt 
marketingbudget. De deskundigheid van een kwartiermaker is onontbeerlijk om 
daadwerkelijk een stap te kunnen zetten in het evenementenaanbod dat passend is bij de 
ambities van Zwolle als groeistad.’

Vraag: In de subsidiestaat zien we bij festivals ( zie ook latere vraag over subsidiestaat) een 
verwachte toename van € 190.175.-. Is bovenstaande inzet hiervan onderdeel? Wat betreft de 
toename in subsidiering festivals van € 14.024 in 2019 naar € 204.199.- in 2020?

Antwoord Het structurele evenementenbudget bestaat uit een aantal onderdelen. Onder andere een bijdrage 
vanuit de cultuurbegroting. Dat bedrag is voor 2020 uit € 204.199. Dat is het oorspronkelijk begrote 
bedrag van € 185.000 plus de indexatie over de afgelopen jaren. Dit is dus geen toename, maar 
een regulier onderdeel van het evenementenbudget

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Iskander Tuqan
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

I.Tuqan@zwolle.nl / 038 498 2016

29. CU – Rentepercentage

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Financiën
Citaat: ‘Het gehanteerde rentepercentage voor de integraal gefinancierde activa bedraagt 1,25%. 
De bouwgronden in exploitatie zijn in deze begroting belast met een rente van 1,45%, conform de 
voorgeschreven berekeningswijze uit de notitie Grondbeleid in begroting en jaarstukken (2019). 
Het verschil tussen de toegerekende rente aan de taakvelden (renteomslag) en de geraamde 
rentelast op het taakveld Treasury bedraagt € 1.177.000. Als de toegerekende rente te veel afwijkt 
van de toe te rekenen rente kan het noodzakelijk zijn dat het rente-omslagpercentage aangepast 
dient te worden’.
Vraag: wanneer wordt de benoemde afwijking te groot, welke norm wordt hiervoor gehanteerd?

Antwoord De Commissie BBV heeft  in 2017 bepaald dat een aanpassing verplicht wordt gesteld indien de 
werkelijke rentelasten die over een jaar aan taakvelden hadden moeten worden doorbelast meer 
dan 25% afwijkt van de rentelast die op basis van de voorgecalculeerde renteomslag aan de 
taakvelden zijn toegerekend.Wij hanteren deze norm.

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Arie Claassen
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

A.Claassen@zwolle.nl / 055 580 1617

mailto:I.Tuqan@zwolle.nl
mailto:A.Claassen@zwolle.nl
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30. CU – Toegankelijkheid stemlokalen (budget voor 100% toegankelijkheid)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Begroting 2020
Webpagina nummer: 240

Vraag Toegankelijkheid stemlokalen 
Met de incidentele investering van 45.000 euro, halen we met dit bedrag de verplichte norm van 
25% toegankelijk van de beschikbare stemlokalen in 2021. 
Vraag: Hoeveel extra budget is nodig om bij 100% toegankelijkheid te komen bij de 
raadsverkiezingen van 2022?  

Antwoord Bureau verkiezingen heeft afgelopen voorjaar een toegankelijkheidsschouw laten uitvoeren bij 
onze stemlokalen. Daaruit blijkt dat een budget van ruim € 400.000,- nodig is om álle - circa 70 - 
stemlokalen aan de wettelijke toegankelijkheidseisen te laten  voldoen. Het rijk heeft hiervoor 
echter geen budget beschikbaar gesteld aan gemeenten. De minister meent namelijk dat elke 
gebouweigenaar of –beheerder zelf verantwoordelijk is voor de toegankelijkheid van zijn of haar 
gebouw.

Sinds 1 januari 2019 is overigens in de Kieswet bepaald dat 100% van alle stemlokalen 
toegankelijk moet zijn voor kiezers met een beperking. Dit vloeit rechtstreeks voort uit de ratificatie 
van het ‘VN verdrag Handicap’. Het beoogt de positie van mensen met een beperking te 
versterken.  De minister gaat er overigens wél van uit dat dit een groeimodel is. Tot 1 januari 2019 
gold dat tenminste 25 % van alle stemlokalen toegankelijk moest zijn voor kiezers met een 
beperking.

Portefeuillehouder Peter Snijders 
Beantwoord door Gerard Reijgersberg
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

GJL.Reijgersberg@zwolle.nl / 038 498 4125

31. CU – Toegankelijkheid stemlokalen (beschikbaarheid stemlokalen niet in ons eigendom)

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Begroting 2020
Webpagina nummer: 240

Vraag Toegankelijkheid stemlokalen 
In hoeverre kunnen stemlokalen niet in gemeentelijk bezit gebruik maken van beschikbare 
budgetten om het stemlokaal aan te passen en toegankelijk te maken voor mensen met een 
fysieke beperking?   

Antwoord Er zijn vanuit het rijk überhaupt geen budgetten beschikbaar gesteld voor het toegankelijk(er) 
maken van stemlokalen. De gemeente is verantwoordelijk voor de stemlokalen die in een 
gemeentelijk gebouw zitten. Het gaat daarbij om 11 gebouwen, die in de gemeentelijke 
vastgoedportefeuille zitten. Daarvoor is bij de begroting van 2020 een bestedingsvoornemen van € 
45.000 opgenomen. Dat betreft overigens alleen de toegankelijkheid van het stemlokaal in het 
betreffende gebouw, niet de algehele toegankelijkheid van het volledige gebouw (bijvoorbeeld de 
toegankelijkheid van andere ruimtes / lokalen of de verdiepingen).

De eigenaren / beheerders van alle andere gebouwen hebben hun toegankelijkheidsrapportage 
van bureau verkiezingen ontvangen. Daarbij is het verzoek gedaan om het gebouw uiterlijk 1 
september 2020 zoveel mogelijk te laten voldoen aan de wettelijke eisen. In het najaar van 2020 
laat bureau verkiezingen een nieuwe toegankelijkheidsschouw uitvoeren. 

Portefeuillehouder Peter Snijders
Beantwoord door Gerard Reijgersberg
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

GJL.Reijgersberg@zwolle.nl / 038 498 4125

mailto:GJL.Reijgersberg@zwolle.nl
mailto:GJL.Reijgersberg@zwolle.nl


16

32. CU – Spooraanpassing Zwolle –Herfte

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Wat is de verklaring voor de hogere taxatie en verwachting van hoeveelheid te verkopen/verhuren 
grond bij de Spooraanpassing Zwolle-Herfte? Heeft dit consequenties voor de door de gemeente 
gehanteerde methodiek bij de raming? Of is daar geen aanleiding voor? 

Antwoord De geschatte opbrengst wordt begroot in afwachting van de daadwerkelijke opbrengst; daar kan in 
iedere casus verschil tussen zitten. De in dit geval gemaakte afspraken met ProRail over de te 
verkopen/verhuren gronden zijn geen aanleiding de gehanteerde methodiek bij de ramingen aan te 
passen.

Portefeuillehouder Ed Anker
Beantwoord door Toon van Beek
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

ACW.van.Beek@zwolle.nl / 038 498 2456

33. CU – Geothermie

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Wat verklaart de aanvullende kosten voor het project geothermie voor het resterende deel van 
2019?

Antwoord Voor het project Geothermie worden voor het resterende deel van 2019 geen aanvullende kosten 
verwacht en wordt bij de Berap ook geen afwijking gemeld. Bij de Berap wordt gemeld dat voor 
2020/2021 warmteplannen worden gemaakt voor de wijken Holtenbroek en Aa-landen. 
De kosten voor het opstellen van beide warmteplannen bedragen naar verwachting circa € 
250.000 (€125.000 per plan verdeeld over 2020 en 2021).  De benodigde cofinanciering van € 
25.000 per plan (20%) kan worden gedekt uit de reeds beschikbaar gestelde middelen voor 
geothermie. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Inge Groen
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

I.Groen@zwolle.nl / 038 498 2741

34. CU – Capaciteitsuitbreiding onderwijshuisvesting

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 1.3.3 Voor capaciteitsuitbreiding onderwijshuisvesting is €50.000 extra nodig. In 
hoeverre hangt deze uitbreiding samen met een veranderde rolverdeling tussen de schoolbesturen 
en de gemeente? En als er sprake is van een andere rolverdeling wat betekent dat dan voor de 
formatie onderwijshuisvesting bij de gemeente voor de langere termijn? 

Antwoord De afwijking aangaande de capaciteitsuitbreiding doel 1.3.3., heeft deels een relatie met 
veranderde rolneming en deels met andere zaken. Voor wat betreft de langere termijn zal de 
opgave ten aanzien van onderwijshuisvesting de benodigde capaciteit vragen welke onder andere 
wordt beïnvloed door het aspect rolneming.  Daar wordt jaarlijks naar gekeken waarbij de 
benodigde capaciteit zal worden afgestemd op de vraag.

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Anja Jager
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

an.jager@zwolle.nl / 038 498 2570

mailto:ACW.van.Beek@zwolle.nl
mailto:I.Groen@zwolle.nl
mailto:an.jager@zwolle.nl
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35. CU – Kosten onderwijshuisvesting

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 1.3.3 De kosten voor de realisatie van onderwijshuisvesting zijn vanwege diverse 
oorzaken (o.a. bouwkosten, energieneutraal, OZB) fors toegenomen. Op welke manieren wordt 
gereageerd op deze kostenstijging? In hoeverre wordt bovenstaand gecompenseerd door de 
mogelijkheid om te financieren tegen geringe (rente) kosten?

Antwoord Uit lopende trajecten, zoals Het Saffier, blijkt het vasthouden aan de normatieve bekostiging voor 
renovatie / nieuwbouw dat de gemeente ontvangt van het Rijk ontoereikend voor realisatie is. De 
gemeente stelt daarom boven normatieve middelen ter beschikking om ontwikkelingen mogelijk te 
maken. De investering boven de rijksbijdrage worden gedekt door de gemeente.

De gemeente is op dit moment samen met de schoolbesturen de bandbreedte aan het verkennen 
in hoeverre schoolbesturen kunnen / mogen investeren in onderwijshuisvesting en welke rol de 
gemeente hierin kan / mag spelen. Anticiperend op de uitkomst van de verkenning wordt ieder 
project beoordeeld en wordt gezocht naar de meest aantrekkelijke voorwaarden.  

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Jeroen van Ettekoven
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

j.van.ettekoven@zwolle.nl / 038 498 2695

36. CU – Evaluatie Sociaal Wijkteam

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 2.1.1 Wat is de opdracht die de externe partij gekregen heeft om het Sociaal 
Wijkteam te evalueren?

Antwoord Opdracht is nog niet verstrekt. Op dit moment wordt nagedacht over de punten waarop de 
effectiviteit wordt gemeten. 
Vooralsnog is de insteek een opdracht te verstrekken en dit te doen aan de hand van 
casusanalyses vanuit het perspectief Jeugd.  De invalshoeken om inzicht te krijgen in de 
effectiviteit  zijn onder meer de vraag van de jeugdige of zijn gezin, (vraaggericht) samenwerken, 
Kosten/Baten. 

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Fatiha el Hamdaoui
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

F.El.Hamdaoui@swt.zwolle.nl / +316 5007 0512

mailto:j.van.ettekoven@zwolle.nl
mailto:F.El.Hamdaoui@swt.zwolle.nl
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37. CU – Wmo-verstrekkingen

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 2.1.3 Welk deel van de toename uitgaven verstrekkingen WMO wordt verklaard door 
de demografische ontwikkelingen? Op welke manier wordt de impact van demografische 
ontwikkelingen door vertaald naar de begroting (geprognotiseerd)? Achterliggende vragen: Was 
deze toename niet te voorzien geweest? Is hiervan te leren?

Antwoord Het is lastig precies aan te geven welk deel van de toename wordt verklaard door demografische 
factoren. De toename is deels het gevolg van de vergrijzing, langer zelfstandig thuiswonen en ook 
van het abonnementstarief. We kunnen hier geen uitsplitsing van maken. 
In de begroting 2019 is nog uitgegaan van een 4 jaarsgemiddelde voor de begrote aantallen. Het 
blijkt nu dat de laatste 2 jaar deze stijgende lijn progressiever is dan de gehanteerde 4 
jaarsgemiddelde. Daarom is in de begroting 2020 uitgegaan van het 2 jaarsgemiddelde.

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Suzanne Bruns
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

S.Bruns@Zwolle.nl / 038 498 4057

mailto:S.Bruns@zwolle.nl
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38. CU – Besparing Wmo-thuisondersteuning

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 2.1.3 De besparingsopgave op WMO thuisondersteuning wordt met het nieuwe 
inkoopmodel ruim gehaald. Hoe is deze besparing te verklaren? 

Antwoord Verschillende inspanningen zijn hiervoor aan te geven, het betreft vooral een samenspel en 
samenhangend geheel van onderstaande: 

- Integraal product/ minder versnippering: Huishoudelijke Hulp en Individuele Begeleiding 
waren twee afzonderlijke voorzieningen. In veel gevallen ontving een cliënt beide 
ondersteuningsvormen; veelal door twee verschillende aanbieders die in de 
ondersteuning niet of nauwelijks met elkaar samenwerkten. Doordat thuisondersteuning 
nu één integrale voorziening is (wel met verschillende resultaatgebieden) is bij de cliënt 
thuis nu één zorgaanbieder verantwoordelijk voor de gehele ondersteuning (dus zowel 
voor het resultaat huishouden als de andere resultaatgebieden). Dit geeft zowel een 
inhoudelijke meerwaarde maar is ook efficiënter in de organisatie door de aanbieder van 
die ondersteuning en dat is in de tarieven meegenomen. 

- Nieuw toewijzingssysteem: Het oude systeem was vooral gericht op de overgang vanuit 
de AWBZ; waarbij de zorgcontinuïteit voorop stond uitgaande van de beperking van de 
cliënt. In het huidige systeem ‘thuisondersteuning’ staat de vraag van de cliënt op de 
verschillende resultaatgebieden voorop. Er zijn nu 18 verschillende arrangementen 
thuisondersteuning; deze verschillen in resultaatgebieden, intensiteit en type 
ondersteuning. De toekenning van de verschillende arrangementen door het SWT gaat 
nu meer dan voorheen over de inhoud.  

o Met het nieuwe model zijn meer mogelijkheden ontstaan om te faseren en 
prioriteren in het bieden van de juiste ondersteuning. Er wordt meer gekeken 
waar op dít moment bij die individuele cliënt ondersteuning nodig is. 

o Met het nieuwe model wordt het optimaler benutten van de voorliggende 
voorzieningen gestimuleerd, dit maakt dat er een verschuiving heeft 
plaatsgevonden  naar lichtere arrangementen (in combinatie met voorzieningen 
uit voorliggend veld en/of collectieve voorzieningen). 

o Er heeft training en intervisie plaatsgevonden van alle medewerkers van het 
SWT; en daarnaast ook de medewerkers van de gecontracteerde 
zorgaanbieders. Dat maakt dat de medewerkers in de uitvoering meer dezelfde 
taal spreken.

o Na een uitgebreide overgangsregeling en na gesprekken met alle cliënten zijn 
inmiddels alle cliënten van een hertoekenning voorzien binnen het nieuwe 
systeem.   

- Nieuwe contractering: transformatie centraal. Er heeft een gunning plaatsgevonden aan 
partijen die hoog scoren op de bijdrage die ze leveren aan de transformatie; de beweging 
van zwaardere naar lichtere ondersteuningsvormen. Met de 29 gecontracteerde 
aanbieders wordt een intensief contract- en relatiemanagement gevoerd waarbij de 
samenwerking tussen SWT en aanbieders eveneens is geïntensiveerd. 

Portefeuillehouder Klaas Sloots
Beantwoord door Suzanne Bruns
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

S.Bruns@Zwolle.nl  / 038 498 4057

mailto:S.Bruns@zwolle.nl
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39. CU – Proeftuinen cultuur

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Afwijking doel 5.3.1 In hoeverre bieden de proeftuinen cultuur ook kansen voor de kleinere 
theatergezelschappen en –opleidingen in Zwolle?

Antwoord In het kader van de regionale profilering cultuur heeft OCW op voordracht van de Gemeente 
Zwolle een keuze gemaakt en het Hybride Productiehuis geselecteerd voor cofinanciering. Deze 
proeftuin is ingediend door Hedon Productiehuis die samen met Zwolse Theaters in dit traject een 
voortrekkersrol vervult. Met Hedon is de subsidierelatie aangegaan. Als onderdeel van de 
geformuleerde ambities worden samenwerkingen ontwikkeld met culturele partners en 
cultuurmakers uit de stad en regio. Een eerste inventariserende bijeenkomst heeft plaatsgevonden 
op 26 september jl. De kleinere gezelschappen en opleidingen zijn voor deze bijeenkomst 
uitgenodigd. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Marga Wobma 
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

M.Wobma@zwolle.nl / +316 1265 2632

40. CU – Kerkenvisie

Gesteld door fractie ChristenUnie
Heeft betrekking op Berap 2019-2

Webpagina nummer: https://zwolle2019.2ebeleidsrapportage.nl/p22324/afwijkingen 

Vraag Afwijking doel 6.1.4 Hoe staat het met de lokale kerkenvisie Zwolle? Wat wordt wanneer 
gerealiseerd

Antwoord In juni 2019 hebben wij een aanvraag DecentraIisatieuitkering voor een
lokale kerkenvisie ingediend bij het Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap. Recent 
hebben we in de septembercirculaire Gemeentefonds vernomen dat de uitkering is toegewezen. 
Dat betekent dat we kunnen starten met de voorbereidingen voor een Zwolse kerkgebouwenvisie. 
Wij verwachten in december een plan van aanpak gereed te hebben.

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld
Beantwoord door Henry Kranenborg

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

hl.kranenborg@zwolle.nl / 038 498 2465

mailto:M.Wobma@zwolle.nl
https://zwolle2019.2ebeleidsrapportage.nl/p22324/afwijkingen
mailto:hl.kranenborg@zwolle.nl
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41. CU – Businesscase ‘naar werk’ 

Gesteld door fractie ChristenUnie

Heeft betrekking op Berap 2019-2 / Begroting 2020
Webpagina nummer: 

Vraag Businesscase 'naar werk'. Het doel van het project is de uitstroom naar een reguliere 
dienstbetrekking of inkomsten als zelfstandig ondernemer. Er is voor de periode 2019 - 2020 nog een 
budget nodig van circa € 500.000 terwijl er € 750.000 beschikbaar is. Er kan dus een bedrag van € 
250.000 vrijvallen. Vraag: Kan dit nader onderbouwd worden?

Antwoord Vooraf: dit is een afwijking op projecten uit Berap 2019 -1 waartoe al besloten is bij het 
Voorjaarsmoment 2019. 
Toelichting: Voor de periode 2017 - 2020 is door de raad een krediet ingesteld op basis waarvan 
derde partijen, onder bepaalde voorwaarden, businesscases kunnen indienen die leiden tot uitstroom 
uit de bijstand. Het principe is dat succesvol resultaat wordt beloond.  Op grond van de werkelijk 
uitnutting van dit krediet over de jaren 2017 en 2018 is berekend dat een bedrag van € 500.000 
toereikend is voor de hele periode.  

Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Frans Kuijpers
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

f.kuijpers@zwolle.nl / 06-5373 0307.

mailto:f.kuijpers@zwolle.nl

